
PROTOKÓŁ Nr XXV/2012 
Sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 16 listopada 2012 r.

Przewodniczący Rady otworzył o godzinie 9J0 obrady XXV Sesji Rady Gminy. Przywitał zebranych 
radnych, sołtysów, Wójta Gminy Zbigniewa Wocha,, Skarbnika Gminy Jarosława Wisza, Kierownika 
SZGK Krzysztofa Legiecia, Kierownika OPS Artura Macula, a także mieszkańców gminy. Następnie 
stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych jest 11 (lista obecności w załączeniu), a więc podjęte 
uchwały będą miały moc obowiązującą. Następnie zaproponował, aby do przesłanego porządku 
posiedzenia wprowadzić uchwałę w sprawie ustalenia wysokości dopłat do ceny 1 m3 wody i ścieków 
w 2013 roku, a także w pierwszej kolejności rozpocząć od punktu dot. podjęcia uchwał. Następnie 
Przewodniczący zapytał, czy do przesłanego porządku posiedzenia ktoś chciałby wprowadzić zmiany. 
Ponieważ innych zmian nie zgłoszono, Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad wraz 
ze zmianami, W wyniku głosowania został on jednogłośnie przyjęty i przedstawia się następująco:

I. Otwarcie obrad sesji.
II. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Skąpe na rok 2012,
b) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na 

lata 2012-2018,
c) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych zbywanych 

na rzecz najemców w trybie bezprzetargowym,
d) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy po 

umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat,
e) nadania nazwy ulicy,
f) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 rok,
g) Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2013 rok,
h) zatwierdzenia taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków 

na 2013 r. na terenie Gminy Skąpe,
i) ustalenia wysokości dopłat do ceny 1 m3 wody i ścieków w 2013 roku,
j) przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Skąpe w Samorządowym 

Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Skąpem,
k) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Skąpe,

III. Interpelacje i wnioski.
IV. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.
V. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.

VI. Przyjęcie protokołu XXIII sesji Rady Gminy Skąpe.
VII. Sprawy różne.

VIII. Zamknięcie obrad.

Ad. II
a) Skarbnik Gminy Jarosław Wisz poinformował, że do projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Skąpe na rok 2012 omawianego na 
wspólnej komisji, wprowadzono zmianę polegającą na dopisaniu w dziale 600 w rozdziale dot. 
dróg gminnych zapisu o przeznaczeniu środków finansowych na przygotowanie dokumentacji 
technicznej na budowę drogi prowadzącej do zakładu produkcyjnego w Radoszynie.
Przewodniczący Rady Mirosław Olczak odczytał projekt ww. uchwały. W wyniku głosowania 
uchwała została jednogłośnie podjęta (11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”)
1 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Wójt Gminy Zbigniew Woch poinformował, że budowa drogi dojazdowej do zakładu 
produkcyjnego w Radoszynie jest wspólnym przedsięwzięciem gminy i PGNiG. W dłuższej 
perspektywie czasu kopalnia ma zostać rozbudowana. Koszty inwestycyjne tej rozbudowy mogą 
się wahać od 30 do 70 min zł., co przełoży się na zwiększenie dochodów podatkowych z postaci
2 % podatku od budowli. Należy pamiętać, że także gmina Świebodzin zabiegała o tę inwestycję. 
Fakt zlokalizowania jej na terenie naszej gminy jest sukcesem. Oczekiwania PGNiG wobec 
gminy były takie, aby w części uporządkować kwestie dojazdu do kopalni. Dlatego też 



w projekcie uchwały pojawia się zapis o przeznaczeniu kwoty 16 tys. zł. na przygotowanie 
dokumentacji projektowej.

b) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2012 - 
2018.
Skarbnik Gminy Jarosław Wisz poinformował, że do projektu omawianego na posiedzeniu 
komisji, została wprowadzona zmiana, polegająca na wpisaniu poręczenia dla LGD „Działaj 
z Nami” w kwocie 40.379 zł.
Przewodniczący Rady Mirosław Olczak odczytał projekt ww. uchwały. W wyniku głosowania 
uchwała została jednogłośnie podjęta (11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) 
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

c) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych zbywanych na rzecz 
najemców w trybie bezprzetargowym.
Następnie poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie. Za 
nieobecnych na sesji Przewodniczącego i Zastępcę Przewodniczącego Komisji ds. Porządku 
Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych i Ochrony Środowiska opinię przedstawił 
członek Piotr Olszewski.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie jw. 
W wyniku głosowania uchwała została jednogłośnie podjęta (11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 
0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

d) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy po umowie 
zawartej na czas oznaczony do 3 lat.
Następnie poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie. Za 
nieobecnych na sesji Przewodniczącego i Zastępcę Przewodniczącego Komisji ds. Porządku 
Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych i Ochrony Środowiska opinię przedstawił 
członek Piotr Olszewski.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie jw. 
W wyniku głosowania uchwała została jednogłośnie podjęta (11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 
0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

e) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie nadania 
nazwy ulicy.
Następnie poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie. Za 
nieobecnych na sesji Przewodniczącego i Zastępcę Przewodniczącego Komisji ds. Porządku 
Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych i Ochrony Środowiska opinię przedstawił 
członek Piotr Olszewski.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie jw. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta (10 głosów „za”, 1 „przeciw”, 
0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

f) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak przedstawił projekt uchwały w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 rok. 
Poinformowała, że do projektu, który jest analogiczny do tego sprzed roku, wprowadzono zapis 
mówiący o potrąceniu członkowi Komisji 50 % z przysługującej diety, za nieobecność na 
posiedzeniu.
Następnie poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie. Za 
nieobecnych na sesji Przewodniczącego i Zastępcę Przewodniczącego Komisji ds. Porządku 
Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych i Ochrony Środowiska opinię przedstawił 
członek Piotr Olszewski.
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie jw. 
W wyniku głosowania uchwała została jednogłośnie podjęta (11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 
0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

g) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak przedstawił projekt uchwały w sprawie 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2013 rok.
Następnie poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie. Za 
nieobecnych na sesji Przewodniczącego i Zastępcę Przewodniczącego Komisji ds. Porządku 
Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych i Ochrony Środowiska opinię przedstawił 
członek Piotr Olszewski.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie jw. 
W wyniku głosowania uchwała została jednogłośnie podjęta (11 głosów „za”, 0 „przeciw”, 
0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

h) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków na 
2013 r. na terenie Gminy Skąpe.
Wójt Zbigniew Woch poinformował, że jest to bardzo ważny projekt. Wyliczenia stawek 
dokonała specjalistyczna firma zewnętrzna na podstawie przygotowanych przez gminę danych. 
W związku z korzystaniem ze środków unijnych na zadania wod. - kan. zobligowani jesteśmy do 
rzetelnych wyliczeń, łącznie ze zobowiązaniami ustawowymi jakie na dostawcy wody ciążą. 
W przypadku wody statystyczna 4 osobowa rodzina, zużywająca 10 m3 wody miesięcznie 
zapłaci w 2013 r. o 4 zł. więcej, natomiast w przypadku odprowadzanych ścieków będzie to 
kwota ok. 18 zł. więcej miesięcznie niż w 2012 r. Należy jednak pamiętać o tym, że za taką ilość 
ścieków, mieszkaniec posiadający sieć kanalizacyjną w 2012 r. płaci ok. 50 zł., natomiast 
mieszkaniec nie wyposażony w taką sieć płaci za wywóz szamba kwotę 120 zł. a mówi się już 
nawet o kwocie 150 zł. Czyli w 2013 r, mieszkaniec korzystający z sieci zapłaci i tak o połowę 
mniej. Ponadto do kosztów eksploatacyjnych, związanych z utrzymaniem sieci wodno
kanalizacyjnych gmina, a więc wszyscy podatnicy dopłaci jeszcze kwotę 118 tys. zł. (Radny 
Andrzej Sworek przybył na salą posiedzeń). Aby nie dopłacać środków z budżetu stawki dla 
mieszkańców musiałyby być rzędu ok. 8 zł. Podobnie jak Unia umożliwiła nowym krajom 
członkowskim stopniowe dochodzenie do zasady, że pobierający wodę i odprowadzający ścieki 
w 100 % płacą, tak gmina w myśl tej zasady przewiduje dopłaty z budżetu do 2015 r. i będą one 
coraz niższe. W sytuacji, gdy spełnimy już tę przesłankę i mieszkańcy będą ponosili całkowitą 
odpłatność za pobór wody i odprowadzenie ścieków to i tak będzie to kwota niższa od tej, którą 
zapłacą ci którzy sieci nie mają. Następnie Wójt przedstawił ceny wody i ścieków obowiązujące 
w gminach na terenie powiatu świebodzińskiego oraz w gminie Bytnica w 2012 r. Konkludując 
stwierdził, że sąsiednie gminy (za wyjątkiem Łągowa, gdzie woda i ścieki kosztowały 2,15 zł.), 
życzyłyby sobie takich stawek jak nasze w 2013 r.
Następnie poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii nt. 
przedstawionego projektu uchwały.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie. Za 
nieobecnych na sesji Przewodniczącego i Zastępcę Przewodniczącego Komisji ds. Porządku 
Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych i Ochrony Środowiska opinię przedstawił 
członek Piotr Olszewski.
Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie jw. 
W wyniku głosowania uchwała została jednogłośnie podjęta (12 głosów „za”, 0 „przeciw”, 
0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

i) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości dopłat do ceny 1 m3 wody i ścieków w 2013 roku.
Następnie poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie. Za 
nieobecnych na sesji Przewodniczącego i Zastępcę Przewodniczącego Komisji ds. Porządku 
Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych i Ochrony Środowiska opinię przedstawił 
członek Piotr Olszewski.
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie jw. 
W wyniku głosowania uchwała została jednogłośnie podjęta (12 głosów „za”, 0 „przeciw”, 
0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

j) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie 
przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Skąpe w Samorządowym 
Zakładzie Gospodarki Komunalnej w Skąpem.
Następnie poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie. Za 
nieobecnych na sesji Przewodniczącego i Zastępcę Przewodniczącego Komisji ds. Porządku 
Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych i Ochrony Środowiska opinię przedstawił 
członek Piotr Olszewski.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie jw. 
W wyniku głosowania uchwała została jednogłośnie podjęta (12 głosów „za”, 0 „przeciw”, 
0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

k) Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Wójta Gminy Skąpe.
Następnie poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii.
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Skąpe przedstawili pozytywne opinie. Za 
nieobecnych na sesji Przewodniczącego i Zastępcę Przewodniczącego Komisji ds. Porządku 
Publicznego, Spraw Komunalnych, Mieszkaniowych i Ochrony Środowiska opinię przedstawił 
członek Piotr Olszewski.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie jw. 
W wyniku głosowania uchwała została jednogłośnie podjęta (12 głosów „za”, 0 „przeciw”, 
0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak przekazał dalsze prowadzenie obrad Zastępcy 
Józefowi Roszczykowi i opuścił posiedzenie.
Wójt Zbigniew Woch odnosząc się do uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi wyjaśnił, że wina Wójta 
w tej kwestii jest bezsporna, ponieważ faktyczne nie została udzielona odpowiedź na zapytanie biura 
poselskiego odnośnie kosztów nauczania religii w szkołach i przedszkolach. Pismo wpłynęło 
w ostatnim dniu pracy przed urlopem pracownika ds. oświaty. W tym też dniu odbywała się kontrola 
z inspekcji pracy i pracownik nieopatrznie włożył to pismo do dokumentów z kontroli. Po powrocie 
z urlopu najzwyczajniej o tym zapomniał, ponieważ nie znajdowało się w teczce spraw bieżących. 
O wszystkim dowiedzieliśmy się po otrzymaniu za pośrednictwem Wojewody skargi. Odpowiedź 
oczywiście została już udzielona, a jej brak w określonym terminie nie byłe podyktowany 
lekceważeniem Pana Posła, czy też tematu, tylko efektem przeoczenia.
Odnosząc się do wcześniejszej uchwały odnośnie kontroli Wójt wyjaśnił, że nie da się wciągnąć 
w polemiki z tymi, którzy obrzucają go błotem, ale jeśli są one przenoszone na tę salę to nie zgadza się 
na to. Skoro ma się Wójtowi coś do zarzucenia to dlaczego nie zgłasza się tego odpowiednim organom 
ścigania. Pozwolił sobie przygotować projekt uchwały. Po przeanalizowaniu tematu prze Komisję 
Rewizyjną która ma nadzieję także go przesłucha, samorządowcy zostaną zapoznani z wnioskami 
pokontrolnymi. Co z tego wyniknie zależy od osób poza Wójtem pomówionych, od tego jakie 
podejmą decyzje.

Ad. III Interpelacje i wnioski
Sołtys wsi Międzylesie Mirosław Kolbcr poinformował, że zgłaszał już o dwóch 

nieświecących lampach, a teraz dwie kolejne się nie świecą. Ponadto poprosił o odsunięcie ziemi 
z 2 studzienek zlokalizowanych naprzeciwko szkoły podstawowej w Międzylesiu, które podczas 
inwestycji światłowodowej zostały zasypane.

Radna Ewa Kasprzak poprosiła o wyczyszczenie studzienek burzowych z zalegających liści.

Ad. IV
Wójt Gminy odniósł się do zgłoszonych wniosków i interpelacji.
- odnośnie nieświecących lamp Wójt poinformował, że w niektórych miejscowościach udaje się te 
kwestie rozwiązać, bez posiłkowania się zgłaszaniem interpelacji; na spotkaniu z zastępcą kierownika 
Enea w Świebodzinie wspomniał, że nie do końca zadowolony jest z szybkości działania w zakresie 
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naprawy nieświecących lamp; zapowiedział poważną zmianę odnośnie negocjowania cen do 
następnej umowy, polegającą na wprowadzeniu dwóch stawek, z czego jedna dotyczyłaby usuwania 
awarii i wypłacania należności po usunięciu danej usterki; dzisiaj mamy jedną stawkę 18 zł. od 
punktu, na terenie gminy jest 600 punktów świetlnych, a w ramach podpisanej umowy jest 120 
punktów do wymiany;

Radny Mariusz Kuźmicz poinformował, że czasem lepiej jest zgłosić awarie przez infolinię 
i jest to od razu wprowadzane do systemu, niż bezpośrednio w Świebodzinie.

Radna Ewa Kasprzak zauważyła, że kilkakrotnie kontaktowała się przez infolinię i uzyskiwała 
odpowiedź, że od zgłoszenia mają 14 dni na dokonanie naprawy.

Wójt przyznał, że w umowie termin usunięcia awarii jest enigmatycznie opisany i może być 
różnie interpretowany.

Sołtys wsi Niesulice Bożena Szczepańska zapytała czy zostało już zgłoszone, że ścieżka 
w Niesulicach jest całą noc oświetlona.

Wójt odpowiedział, że przy okazji zgłaszania problemów z oświetleniem lewej strony 
Niesulic, kwestia ścieżki została przekazana.

Odnosząc się do kwestii studzienek, Wójt wyjaśnił, że dwa dni temu razem z Kierownikiem 
SZGK wizytowali studzienki i choć zlokalizowane są one nie przy gminnych drogach, zostaną przez 
SZGK wyczyszczone.

Ad. V
W punkcie dotyczącym informacji o realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Wójta w okresie 

międzysesyjnym, Wójt Gminy odniósł się do następujących tematów:
- 15 listopada na ręce Przewodniczącego Rady złożony został projekt budżetu gminy Skąpe na 

2013 r.; przygotowanie tego dokumentu jak i danych do wyliczenia stawki za wodę i ścieki, 
absorbowało bardzo wiele czasu;

- udało się zamknąć temat remontu kościoła w Pałcku; na konto gminy wpłynęły środki z funduszu 
unijnego; podziękował radnym za pomoc i udzielenie pożyczki; dodał, że wykonane prace 
związane były z ocaleniem kościoła, ponieważ poza naprawą dachu, zrobiono także sufit, który 
groził zawaleniem; w przypadku tego kościoła to początek zadań jakie trzeba wykonać; 
w nawach bocznych kościoła znajdują się kamienne grobowce jego założycieli i są to 
najcenniejsze tego typu zabytki w województwie lubuskim i opłaca się je wyeksponować, ale 
wiąże się to z dużymi wyzwaniami dla mieszkańców i księdza; wykonanie tych prac bez 
wsparcia zewnętrznego będzie raczej niemożliwe, ale wierzy że wspólnymi siłami się do uda;

- kościół w Rokitnicy - gdyby nie wykonano prac naprawczych, los kościoła byłby niepewny; 
cieszy się, że podwalina od strony ulicy została wymieniona, ponieważ ściana w każdej chwili 
mogła się zawalić; zaangażowanie Pana Sołtysa było ogromnie; kwestie zakończenia remontu 
zostały już załatwione, a środki powinny wpłynąć za 2-3 tygodnie; podobnie jak w przypadku 
kościoła w Pałcku, to nie jest jeszcze koniec prac, choć duża część została wykonana; także tutaj 
bez funduszy unijnych nie da się wiele wykonać; do budżetu na 2013 r. księża złożyli wnioski na 
dofinansowanie remontu kościoła w Rokitnicy 30 tys. zł. i w Pałcku 20 tys. zł.;

- boisko „Orlik 212” -otwarcie boiska planowane było na 15 listopada; głównymi gośćmi mieli 
być posłowie, więc termin otwarcia był z nimi konsultowany; niestety w poniedziałek okazało 
się, że 16 listopada muszą być obecni w sejmie, więc w tym terminie ich wizyta w naszej gminie 
była niemożliwa; w planowanym dniu także dla Marszałka Szykuły zmieniły się plany i musiał 
pilnie wyjechać do Warszawy; w związku z tymi informacjami we wtorek podjęta została 
ostateczna decyzja, że termin otwarcia boiska przesuniemy na 20 listopada; osoby zaproszone 
spoza gminy powiadomione zostały telefonicznie, do Państwa Sołtysów w środę zostały wysłane 
powiadomienia i wykonane telefony, natomiast radnych Wójt osobiście powiadomił na 
posiedzeniu komisji; za wprowadzone zmiany bardzo przeprasza i jednocześnie zaprasza na 20 
listopada; następnie dodał, że z punktu widzenia formalnego to zadanie inwestycyjne zostało 
zakończone 29 października i do tego dnia wykonawcy zostały naliczone karne odsetki 
w wysokości Imln 99 tys. zł.; niestety ubolewa, że tak się stało; windykacje w myśl 
obowiązujących przepisów muszą zostać podjęte; niestety często się zdarza, że w takich 
sytuacjach podmiot nic już nie ma i trzeba dochodzić należności w sądzie, ale żeby to uczynić 
należy wnieść opłatę, a od 1 min zł. byłaby to kwota rzędu kilkudziesięciu tysięcy złotych; razem 
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z radcą prawnym doszli do wniosku, że będą dochodzić mniejszych kwot; po uzyskaniu jednej 
będziemy się ubiegać o następną; jest jeszcze ewentualnie kwestia mediacji i ustalenia kwoty 
przed sądowo; o biegu sprawy Wójt będzie informował;

- finalizujemy kwestie wyposażenia, zgodnie z zapotrzebowaniem rad sołeckich, świetlic wiejskich 
w Pałcku (formalnie zakończony remont) i w Skąpem (końcowy etap) - za kwotę w sumie 38.tys. 
zł. - dofinansowanie 25 tys. ; poprzedniego dnia rozmawiał z Panią Joanną Bagińską szefową 
LGD „Działaj z nami” odnośnie zwiększenia kwoty dofinansowania na poszczególne gminy 
o 100 tys. zł.; będzie możliwość wykorzystania tych środków np. na doposażenie;

- gimnazjum złożyło wniosek na upiększenie zespołu boisk w Radoszynie na 28 tys. zł.;
- przebudowa stadionu w Ciborzu - dwa postępowania przetargowe zostały unieważnione; 

zabiegaliśmy w Ministerstwie Sportu o możliwość przeniesienia całej inwestycji na 2013 r. co po 
indywidualnych konsultacjach udało się;

~ wycofaliśmy wniosek na budowę chodnika w Niesu licach; uzyskaliśmy pozwolenie na budowie, 
ale jak się okazało na etapie składania wniosku, został ona wstępnie oszacowany o 25 tys. zł. 
niżej; w styczniu w tym samym funduszu będzie nabór i złożymy ponownie wniosek zwiększony 
o te 25 tys. zł.; inwestycyjnie nie ma to znaczenia dla sprawy, bo zostanie wykonane w tym 
samym czasie;

- na budowę ścieżki w Niesu licach podpisana już umowa
-- następnie Wójt podziękował Pani Sołtys z Węgrzynie, Panu Andrzejowi Kalużnemu, Pani Halinie 

Staszyńskiej i wszystkim tym, którzy przyczynili się do pięknego spotkania niepodległościowego 
w Węgrzyn i cach i namawiał do postulatu Pana Kałużnego, aby z inicjatywą takich właśnie 
spotkań wyjść na całą gminę;

- na zakończenie Wójta dodał, że 15 listopada za kwotę 1 min 200 tyś. zł., wykupiona został 
przedostatnia rata obligacji, dzięki tym wpłatom w nową kadencję budżetową wejdziemy w pełni 
sił inwestycyjnych i z minimalnym zadłużeniem.

Sołtys wsi Rokitnica Wiesław Łajeczko zabierając głos podziękował Wójtowi, radnymi, sołtysami 
oraz wszystkim innym za okazane wsparcie przy remoncie kościoła.

Ad. VI
Punkt ten dotyczył przyjęcia protokołu XXIV Sesji Rady Gminy Skąpe. Z-ca 

Przewodniczącego Rady Gminy zapytał czy są do niego jakiekolwiek zastrzeżenia.
Radny Mariusz Kuźmicz poprosił o dopisanie do protokołu jego słów dot. posyłania swoich 

dzieci do gimnazjów spoza gminy zarówno przez nauczycieli jak i samorządowców.
Z-ca poddał pod głosowanie przyjęcie treści protokołu, uwzględniając uwagę radnego 

Kuźmicza. W wyniku głosowania protokół został jednogłośnie przyjęty.

Ad. VII
Radny Piotr Olszewski w związku z przedstawionym na ostatniej sesji apelem o wsparcie 

finansowe dla rodzin dwóch chorych dzieci zaproponował, że podczas uroczystego otwarcia boisk 
w Radoszynie przeprowadzona zostanie zbiórka pieniędzy.

Sołtys wsi Niesulice Bożena Szczepańska zauważyła, że w naszej gminie jest wiele rodzin 
potrzebujących takiego wsparcia.

Radny Piotr Olszewski odpowiedział, że skoro inni o taką pomoc nie proszą, to być może jej 
nie potrzebują. Wszystkim tym, którzy do wtorkowej akcji się przyłączą z góry bardzo podziękował.

Z-ca Przewodniczącego Rady Józef Roszczyk odnosząc się do prośby Pani Sołtys wsi Pałek 
odnośnie terminów i godzin sesji poinformował, że na wspólnym posiedzeniu stałych komisji temat 
ten był dyskutowany i radni uznali, że godziny przedpołudniowe najbardziej im odpowiadają. Co do 
dnia tygodnia to pozostaną to piątki, chyba że wystąpi szczególna konieczność zwołania sesji w innym 
dniu.

Sołtys wsi Skąpe Adela Spierzak-Giecewicz podziela zdanie Pani Sołtys z Pałcka i uważa, że 
dziewiąta godzina jest zbyt wczesną porą na organizowanie sesji.

Zabierając głos Wójt Zbigniew Woch stwierdził, że w gminie Skąpe sesje odbywają się 
w piątki od dawna i w miarę możliwości jest to zwykle ostatni lub przedostatni piątek miesiąca, choć 
wyjątki od tej reguły mogą się zdarzyć. Co do godziny rozpoczęcia obrad identyfikuje się z postulatem 
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sołtysów i za wystarczający uważa argument o konieczności wzięcia urlopu na ten dzień. Gdyby sesja 
odbywała się o godz. 1200 lub 1300 istniałaby możliwość zwolnienia się z pracy na kilka godzin. Prosi, 
aby radni jeszcze raz temat przedyskutowali i wierzy, że uda się uzyskać kompromis.

Sołtys wsi Pałek Marlena Dusza-Makowska podziękowała za słowa Wójta i podkreśliła, że 
radni są w innej sytuacji, ponieważ zgodnie z obowiązującymi przepisami, pracodawca ma obowiązek 
zwolnienia radnego z pracy na czas trwania sesji czy też komisji, natomiast sołtys często w takiej 
sytuacji musi brać urlop wypoczynkowy.

Radny Andrzej Sworek jest zdania, że jeśli sołtysi zadeklarują wyższą frekwencję na sesjach 
organizowanych o późniejszej porze, to warto na ten temat rozmawiać.

Z-ca Przewodniczącego Rady Józef Roszczyk kończąc dyskusję, obiecał do tematu powrócić.

Ad. VIII
Wobec wyczerpania porządku obrad Z-ca Przewodniczącego Rady zamknął XXV 

sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 1050.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała: Ilona Żalisz
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